



Controversies in Retina Controverses concernant la rétine

Monday, June 22 | 1030–1200 | Frontenac
Lundi 22 juin

Objectives - Objectifs

At the end of this session, participants will be able to:

- discuss current controversies facing retina specialists.
- describe the relative advantages and disadvantages.
- discuss treatment strategies for retinal detachment.
- debate the merits of alternate management strategies for retinal diseases.

À la fin de la session, les participants pourront :

- discuter des controverses courantes chez les spécialistes de la rétine.
- décrire les avantages et les désavantages relatifs et discuter des stratégies de traitement du décollement de la rétine.
- débattre des mérites des diverses stratégies de gestion des maladies de la rétine.

Moderator - Animateur

David Maberley

| | |
|------|---|
| 1030 | Is photodynamic therapy (PDT) needed anymore in the management of wet AMD? For: Mila Oh Against: Murray Erasmus |
| 1050 | Discussion |
| 1100 | 20 vs 24/25 vitrectomy for primary RD For: David Chow Against: Michael Kapusta |
| 1120 | Discussion |
| 1130 | Diabetic macular edema: Anti-VEGF therapy vs Laser Pro anti-VEGF: Geoff Williams Pro Laser: Wai-Ching Lam |
| 1150 | Discussion |

Ethics and Communication Rounds Informed consent: What do I say and how do I say it?

Échanges sur l'éthique et la communication

Le consentement informé : Qu'est-ce que je dis et comment?

Monday, June 22 | 1330–1500 | Frontenac
Lundi 22 juin

Objectives - Objectifs

At the end of this session, participants will be able to:

- discuss the basic principles of informed consent.
- identify strategies to communicate possible adverse events to patients.
- understand the issues of informed consent for non-insured services.

À la fin de la session, les participants pourront :

- discuter des principes de base du consentement éclairé.
- identifier les moyens d'informer les patients sur les possibilités d'effets secondaires.
- comprendre la difficulté du consentement informé pour les services non assurés.

Moderator - Animateur

Alex V. Levin

| | |
|------|--|
| 1330 | This interactive session will explore the concept of informed consent through role playing. Topics to be discussed include the basics of informed consent, disclosure of possible adverse events, and informed consent for non-essential services. |
|------|--|

Cette session d'échanges approfondira les notions de base du consentement éclairé par le biais de jeux de rôle dont les sujets porteront sur le consentement éclairé, l'exposé des effets secondaires possibles et le consentement pour les services non essentiels.